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ÅRSMELDING 2023 

NATURVERNFORBUNDET I ÅS 
 
Naturvernforbundet i Ås har i løpet av 2023 jobbet med forskjellige politiske saker, hatt en 
rekke aktiviteter som fremmedartsrydding, og arrangert en klesbyttedag og et seminar om 
personlig forbruk. I året som kommer ønsker vi å jobbe for at flest mulig skal bli aktive, samt 
å opprettholde samarbeidet med Ås kommune.  
 
Årsmøtet vedtok at vi i 2023 skulle ha hovedfokus på følgende saker:  

• Verve minst 10 nye medlemmer til laget 

• Vurdere aktivt arbeid i alle utbyggingssaker som styret varsles om 

• Jobbe mot å involvere medlemmer som ikke er i styret 

• Bidra i skjøtselen av Kjøyabukta naturvernområde 
 
Skjøtselsarbeidet i Kjøyabukta som vi gjør frivillig for Ås kommune, ble avlyst i år. Dette var 
på grunn av bemanningsproblem i Ås kommune, da en ansatt gikk ut av stillingen sin i 
perioden hvor arbeidet skulle bli gjort. Vanligvis hjelper vi til i september med å slå takrør. 
Kommunen valgte heller å svi området i vinter, og skjøtselsarbeidet om høsten i Kjøyabukta 
vil bli tatt opp igjen neste år. Vi hjalp da heller kommunen med å fjerne kjempebjørnekjeks i 
Østensjøvannet naturreservat, for å avlaste dem noe i arbeidet deres med fremmed arter.  
 
Grønn festival, som vi har med-arrangert i flere år, ble også avlyst i år. Den ble avlyst på 
grunn av manglende kapasitet i styret til festivalen. Arbeidet med å arrangere Grønn festival i 
2024 har allerede kommet i gang.   
 

Organisatorisk 
Årsmøte 
Årsmøtet ble avholdt den 09.02.2023 i Ås kulturhus store salong med 13 medlemmer og 2 
gjester fra Naturvernforbundet sentralt. Det var totalt 19 personer til stede. Før årsmøtet 
holdt Ingvild Fonn Asmervik, rådgiver i Naturvernforbundet, foredraget «Blomstrende 
områder for ville pollinatorer». 
 

Styret 
Styret har hatt 5 styremøter i 2023, og har bestått av:  
 
Leder: Eline Ziener Antonisen  
Økonomiansvarlig: Nina Tveite  
Sekretær: Lena Moritz  
Styremedlem: Anna Thylén  
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Styremedlem: Ella Eilertsen  
Vara: Wendy Fjellstad  
Vara: Gunnar Bengtsson 
 

Medlemmer 
Naturvernforbundet i Ås hadde pr 31.12.2023 260 medlemmer.  
Dette er en nedgang på 25 medlemmer sammenlignet med 2022.  
 

Økonomi 
I 2022 endte vi med et overskudd på kroner 9690,70 kr.  
 
Utvikling i lagets egenkapital:  
 31. desember 2022:  72 207,52 kroner 
 31. desember 2023:  82 772,30 kroner 
 
 

Miljøpolitisk og konkret arbeid 
• Hogst av kantsone ved Vassflobekken: Hogst av kantsone, med klare brudd på 

dispensasjonsreglene. Naturvernforbundet sentralt samt BirdLife meldte seg på i 
saken, og bidro med befaring og samtale med kommunen. Kommunen enig i brudd 
på dispensasjonsreglene, og saken har blitt sendt videre til NVE som er ansvarlig 
myndighet. Dessverre kan slike saker bli liggende lenge på disken hos NVE, og vi har 
ikke hørt mer om saken ennå (selv ved så klare brudd på reglene). Dessverre har vi 
heller ikke fått respons fra kommunen på eventuell restaurering av området heller, 
noe som burde ha blitt satt i gang raskt etter hogsten ble meldt inn.  
 

• Parkeringsstrategi i Ås, høringsuttalelse (20.3.2023). Vi støtter hovedstrategiene 
basert på forskningsresultater for å få til den nødvendige begrensningen av 
biltrafikken til et bærekraftig nivå samtidig som mobiliteten blir bedre og trivselen 
større. I tillegg ønsker vi flere og bedre parkeringsanlegg for sykkel, helst innendørs, 
oppvarmede og sikre, særlig hos virksomhetene på NMBU-campus. Elsykkelen er 
undervurdert og vil sannsynligvis være en stor del av løsningen. Forflytnings-
hemmede må ha prioritet til bilparkering. Parkeringsstrategien bør kobles til Sykkel- 
og gåstrategi for Ås kommune 2018-2030 og til Tiltaksplan for sykling, gange og 
trafikksikkerhet 2023-2026. 

 

• Detaljregulering for nordre del av Studentbyen Pentagon: Sendt inn høringsinnspill. Vi 
er stort sett positive til at videre utbygging av studentboliger vil skje ved en fortetting i 
allerede utbygd areal. Men, i høringsuttalelsen understrekte vi at Kjerringjordet ikke 
må bli nedbygd, samt at alle tiltak foreslått i planen angående fremmede arter og 
sikring av store trær i Vollskogen blir fulgt opp. Vi kom også med flere forslag, f.eks. å 
ha en energistandard helst som plusshus ved å bruke solfangere med lagring i 
energibrønner, samt å ha en blågrønn faktor på minst 0.8.  
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• Fjerning av dekk fra Syverudbekken (30.4). Tre dekk ble fjernet av oss fra bekken ved 
grevlinghiet. To er igjen, og kommunen skal fjerne dem. Dette er resterende dekk av 
de rundt 10 dekk som vi varslet kommunen om i mai 2022. Noen av disse ble trolig 
fjernet av NMBU idrettslag. I 2022 gjorde Grønne Studenter (GS) en stor aksjon 
lenger opp i Syverudbekken ved Bølstad og fjernet flere dekk og annet rusk. 

 

• Rydding av kanadagullris (27.7-15.9). Denne fremmedarten ble ryddet fra mange 
plasser i Ås sentrum, på Sjøskogen (Vinterbro) og langs Fv.152 Holstad-Ski. Varsling 
til Follo Ren ga positiv respons, slik at de ryddet på Bølstad gjenbruksstasjon. 
Funnene ble lagt inn i databasen artsobservasjoner.no. Arbeidet må fortsette flere år 
for å bli vellykket, både på samme steder og andre steder. 

 

• Fremmedartsrydding (9.-10. sept.): I samarbeid med Ås kommune ryddet vi 
kjempebjørnekjeks i Østensjøvannets naturreservat, fire personer første dagen og tre 
personer den andre. Myggnetting gjorde arbeidet utholdelig, se bilde. 

 

• Innsamlingsaksjon til Fjordsøksmålet (Førdefjorden) 20.9.2023: Stand i kantina på 
Sørhellinga. To fra styret deltok. Ganske liten respons, men litt penger og noen gode 
samtaler ble det. Styret donerte i tillegg 15 000 kr. 

 

• Ny togtrasé for Østre Linje: Togparkeringsanlegget ved Hagelunden ble skrinlagt i 
2022 - en seier etter flere års kamp med høringsuttalelser og annet påvirknings-
arbeid. Bane Nor fortsetter dog med ny avgrening for Østre linje som vil rasere natur i 
deler av Holstadmarka og ved Hagelunden, i tillegg til å forstyrre Østensjøvannet 
naturreservat med en 20 m høy bro og ødelegge noe av Norges beste matjord 
mellom Ski og Kråkstad. Vi fortsetter å følge med!  
 

 
 

 

Fjerning av kjempebjørnekjeks. Myggnetting er et must! 
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Arrangementer 
Lokallaget har arrangert 

● 22.4: Klesbyttedag i samarbeid med Husflidslaget. 63 deltagere. Halvparten av 280 
klesplagg ble byttet. Resterende ble gitt bort til en dame som ønsket å ta i mot 
klærne.  

● 25. nov: Seminar om personlig forbruk, kulturhusets foajé. 25 deltagere. I samarbeid 
med Husflidslaget. Fagrådgiver Mia Bjerkestrand fra Fremtiden i våre hender snakket 
om klær i et globalt perspektiv, Milo Schulthes fra Foodsharing Ås om hvordan bidra 
til å redusere matsvinn, og Martin Løken om hvordan en person kan redusere 
personlig forbruk i hverdagen. Husflidslaget bidro med symaskiner for den som 
ønsket å fikse klær. Også flere organisasjoner hadde stand: Framtiden i våre hender 
Ås, BUA, Dysterjordet andelslandbruk, Foodsharing Ås (Spire Ås). Vi mottok 20 000 
kr fra Ås kommune for å arrangere seminaret.  

 

Lokallaget har deltatt på følgende møter/arrangementer 
● 16.02: Dialogmøte om kommunedelplan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv. Vi ble 

invitert av Ås kommune om å delta på et åpent møte om den nye 
kommunedelplanen, slik at de kunne få innspill fra innbyggerne og lokale lag. Ca. 100 
personer møtte opp (!), og det var stort engasjement fra de oppmøtte.  

● 03.03: Fridays for future, «Global Climate Strike”. Arrangement av 
Naturvernstudentene NMBU, hvor Naturvernforbundet i Ås var medarrangør. Gikk 
demonstrasjonstog fra Urbygning/campus til Ås rådhus.  

● 14.03: Fylkeslagsmøte i NOA. 2 delegater deltok. 
 

 

Aktivitet i media 
Hatt ganske lav aktivitet i media. Vi har promotert arrangementer vi har arrangert eller vært 
medarrangører på via Facebook.  
  


